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Boligudvalget har i brev af 9. september 2020 stillet mig følgende spørgsmål 

(BOU alm. del), som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Heidi Bank (V
．

). 

Spørgsmål nr. 209: 

Vil ministeren oplyse, hvor mange klager der har været ved huslejenævn og 

beboerklagenævn for så vidt angår manglende vedligeholdelse af altaner, her-

under også i hvilket omfang lejer har fået medhold i klagen? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, som oplyser, 

at landets kommuner har deres egne husleje- og beboerklagenævn, der afgør 

uenigheder mellem lejer og udlejer. Der eksisterer derfor ikke en samlet opgø-

relse over klagesager i landet, herunder klagesager vedr. manglende vedlige-

holdelse af altaner.  

Klagesager om vedligeholdelse kategoriseres under samme emne i de pågæl-

dende husleje- og beboerklagenævns databaser. Der er således ikke en kategori 

over “vedligeholdelse af altaner”. Ifølge de oplysninger, jeg har fået, ligger de 

enkelte kommuners husleje- og beboerklagenævn ikke inde med den efter-

spurgte opgørelse over manglende vedligeholdelse af altaner.  

Jeg kan oplyse, at der på Huslejenævn.dk bl.a. er adgang til afgørelser fra lan-

dets husleje- og beboerklagenævn, hvor man muligvis kan finde sager herom. 

Derudover kan der rettes henvendelse til det enkelte Husleje- og Beboerklage-

nævn i kommunerne for yderligere information.  

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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Offentligt

https://www.huslejenaevn.dk/Pages/default.aspx

